
Zápis z 15. zasedání Akademického senátu FCHI dne 2. 3. 2012
(číslujeme od prvního zasedání po zvolení v únoru-březnu 2011)

Přítomni: Ing. Kamil Záruba, Ph.D. 402
Dr. Ing. Pavel Vrbka 403
Ing. Jiří Lindner, Ph.D. 409
Ing. Dana Strachotová, Ph.D. 437
RNDr. Miroslava Dubcová, Ph.D. 413
Ing. Ladislav Fišer, Ph.D. 444
Ing. Pavel Hrnčiřík, Ph.D. 445
Ing. Jiří Maršálek dokt. st. program
Ing. Jiří Dohnal dokt. st. program
Daniel Kopecký student

Omluveni: Aleš Novák student

1. Informace z KD

• Byl schválen novelizovaný Statut VŠCHT Praha, Organizační řád VŠCHT Praha a Řád
výběrového řízení pro obsazování míst vedoucích pracovišť VŠCHT Praha.

• Plánuje se revize knihovního fondu VŠCHT Praha.

• Dětský koutek (školka) bude vybudován v přízemí budovy C.

• 6.3. bude mimořádné KD k hodnocení akademických pracovníků

• V roce 2013 se budou reakreditovat klasické Bc a Mgr. studijní programy FCHI. Přípravy
začnou již letos, zejména doplněním všech informací do SISu.

2. V souladu s jednacím a volebním řádem AS FCHI proběhly volby do studentské části AS:
a) Ve volebním okrsku Bc. a Mgr. studenti 
byli zvoleni za členy senátu:
 Daniel Kopecký počtem 50 hlasů
 Iva Kloudová počtem 22 hlasů
náhradníkem byl zvolen:
 Aleš Novák počtem 18 hlasů
volební účast byla 63 voličů ze 437 oprávněných voličů, což je 14,4 %

b) pro volební okrsek doktorandi :
byli zvoleni za členy senátu:
 Ing. Jiří Maršálek počtem 25 hlasů
 Ing. Jaroslav Kotowski počtem 19 hlasů
náhradník zvolen nebyl
volební účast byla 32 voličů ze 154 oprávněných voličů, což je 20,8 %

3. Kolega Dohnal přednesl senátu námitky k IGA, cituji:
1) Utajování informací a netransparentní rozhodování
Informace o hodnocení projektů (tj. informace od oponenta a FGK) společně s bodovým ohodnocením
jednotlivých projektů nebyly zveřejněny. Takovéto jednání je zcela netransparentní.



2) Nedostatečná zdůvodnění
Po vyžádání posudků u administrátora FGK byly poskytnuté informace nedostatečné. Administrátor
poskytoval jen bodové hodnocení o vyžádaném projektu. Posudek od oponenta nebyl poskytnut.
3) Porušení grantového řádu ve věci posuzování jednotlivých projektů
FGK opakovaně porušila grantový řád ve věci posuzování jednotlivých projektů. Prvním krokem mělo
být posouzení formálních náležitostí podávaného grantu. V tomto kroku mají být všechny granty u
kterých byla nalezena formální chyba administrátorem vyloučeny z hodnotícího procesu. Granty, které
byly vyloučeny FGK z formálních důvodů mají své bodové ohodnocení jak od oponenta tak od FGK a
tak nemohly být vyřazeny z formálních důvodů.
4) Manipulace s grantovým řádem
FGK rozhodovala v rozporu s výkladem pokynů k podávání grantů konkrétně v bodě o snížení odměny
školiteli. Vyřadila tak neoprávněně některé granty. 
5) Nesrovnalosti v minulosti
Bylo upozorněno na několik porušení grantového řádu i v minulém roce, kdy byly také v rozporu s
grantovým řádem vyloučeny některé granty neoprávněně.

Jedná se o závažná obvinění a proto AS (10/0/0) vyzývá děkana, aby učinil kroky k jejich
ověření či vyvrácení. 
Aby požádal FGK o zveřejnění všech hodnocení (slovních i bodových jak od oponentů, tak od
FGK) v nejkratším možném termínu. 
Žádá děkana, aby svolal schůzku, kde by se situace vyjasnila. Za FGK by se jí účastnili alespoň
předsedkyně a administrátor, případně další zainteresovaní, za senát by se účastnil předseda,
místopředseda a studentská část, případně další zainteresovaní, za fakultu děkan. 
Do budoucna AS doporučuje jmenovat FGK s paritním zastoupením jednotlivých ústavů,
projednat i s AS FCHI aktuální pravidla IGA před jejich vyhlášením a zařadit do IGA nějakou
možnost odvolání.

4. Různé. Několik připomínek kolegy studenta Kopeckého
• Cvičení z analytické chemie je v současném rozsahu pouze 1 hodina, studenti mají pocit,

že je to málo, že by bylo lépe dvě hodiny
• Studenti by uvítali, kdyby se v předmětu Počítačové algebraické systémy učila spíše

Mathematika, než Maple, protože je Mathematika pro ně, díky velkorysé multilicenci
dostupná i na domácích počítačích. Kolega Lindner vznesl námitku, že je potřeba zvážit na
jak dlouho je tento příznivý stav, jak dlouho budou peníze na multilicenci, že by jistě bylo
účelné a koncepční sjednotit se na nejvhodnějším matematickém SW.

• Zavést nějaké exkurse pro Bc. studenty do podniků, kde by se studenti jednak seznámili,
jak to v podnicích vypadá, jednak seznámili s požadavky podniků, budoucích
zaměstnavatelů na znalosti absolventů.

• Na kolejích by měla být studovna.
• Zpružnit zápis do dalšího semestru, na zápis bývají dlouhé fronty. Tajemnice odpověděla,

že dlouhé fronty vytváří studenti, kteří nemají vše v pořádku a řešení situace pak dlouho
trvá. Připustila možnost pro bezproblémové studenty domluvit si na děkanátě zápis bez
fronty.

5. Termín příštího zasedání je v pátek 23.3. 2012 v 940 na děkanátě.

V Praze 5. 3. 2012
Ing. Ladislav Fišer, Ph.D.
předseda AS FCHI


